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regering gegeven antwoorden 

2546 

Vragen van het lid De Roon (PVV) aan de Minister van Defensie over de trage 
afhandeling van klachtbrieven door het Ministerie van Defensie (ingezonden 
25 april 2016). 

Antwoord van Minister Hennis-Plasschaert (Defensie) (ontvangen 18 mei 
2016). 

Vraag 1
Waarom zijn er geen maatregelen genomen om de klachtbehandeling bij uw 
ministerie te versnellen en het uitkeren van tonnen aan schadevergoeding te 
voorkomen?1 

Antwoord 1
In uw vraag verwijst u naar een artikel in het Algemeen Dagblad van 22 april 
jl. In dit artikel staat dat Defensie in 2015 meer dan € 313.000 heeft uitgege-
ven aan schadevergoedingen. Het betreft echter het totaalbedrag aan 
dwangsommen dat is uitgekeerd aan medewerkers van Defensie. Een 
dwangsom is de vergoeding waarop medewerkers in bepaalde gevallen recht 
hebben als Defensie te laat een besluit neemt op een aanvraag (primaire 
besluiten) of een bezwaarschrift (besluiten op bezwaar). 
Defensie doet wat zij kan om binnen de wettelijke termijn besluiten te nemen. 
Soms is het overschrijden van de beslistermijn echter onvermijdelijk. Eind 
2014 en in 2015 werd Defensie geconfronteerd met een aantal rechterlijke 
uitspraken over de rechtspositie van defensiemedewerkers. Een voorbeeld is 
de uitspraak waardoor bij de vergoeding van huisvesting en voeding niet 
langer onderscheid mag worden gemaakt tussen het wel of niet voeren van 
een eigen huishouding. Dat heeft geleid tot een piek in het aantal aanvragen. 
De uitspraken zijn bovendien complex en hebben grote financiële gevolgen 
(van vele miljoenen) voor Defensie. Voor het uitwerken van een oplossing 
betrekt Defensie meerdere deskundige partijen (intern en extern). Dat kost 
tijd, ook omdat zorgvuldigheid is geboden. Daardoor hebben medewerkers 
langer dan gebruikelijk op afhandeling moeten wachten en is het aantal 
uitgekeerde dwangsommen hoger dan in voorgaande jaren. 

1 http://www.ad.nl/ad/nl/1012/Nederland/article/detail/4287155/2016/04/22/Te-laat-verstuurde-
post-kost-Defensie-tonnen.dhtml , 22 april 2016.
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Vraag 2
Kunt u per jaar aangeven hoeveel klachten er de afgelopen vijf jaar zijn 
binnengekomen, hoeveel daarvan per jaar te laat zijn beantwoord en hoeveel 
schadevergoeding daarom per jaar is uitgekeerd? 

Antwoord 2
Onderstaande tabel bevat een overzicht van het aantal uitgekeerde dwang-
sommen per jaar voor alle besluiten, dus zowel primaire besluiten als 
besluiten op bezwaar. 

Jaar Aantal dwangsommen Totaal uitgekeerd (€)

2011 275 € 204.807,–
2012 215 € 208.140,–
2013 132 € 115.090,–
2014 148 € 121.388,–
2015 362 € 317.690,–

 
In 2011 werd het gros van de dwangsommen nog uitgekeerd als gevolg van 
vertraging in besluiten op bezwaarschriften. Dat is teruggedrongen. In 2015 
werd het merendeel van de dwangsommen uitgekeerd als gevolg van 
vertraging in de primaire besluiten op aanvragen. In onderstaande tabel staat 
een specificatie van het aantal ingediende bezwaarschriften en het aantal 
daarmee samenhangende uitgekeerde dwangsommen, inclusief de daarmee 
gemoeide totaalbedragen. De bedragen in onderstaande tabel maken reeds 
deel uit van de totaalbedragen in de voorgaande tabel. 

Jaar Aantal ingediende 
bezwaarschriften

Aantal uitgekeerde 
dwangsommen

Totaal uitgekeerd (€)

2011 2.262 238 € 176.820,–
2012 1.799 137 € 135.820,–
2013 2.059 107 € 95.170,–
2014 1.557 119 € 95.600,–
2015 1.768 89 € 56.680,–

 

Vraag 3 en 4
Wat gaat u doen om te voorkomen dat in 2016 weer onnodig tonnen worden 
uitgekeerd vanwege de trage afhandeling van klachtbrieven? 
Deelt u de mening dat het uiterst pijnlijk is dat Defensie onnodig met 
schadevergoeding strooit, terwijl het de militairen aan basisbehoeften zoals 
voldoende munitie ontbreekt? 

Antwoord 3 en 4
Het is vervelend als medewerkers langer dan gebruikelijk moeten wachten op 
de afhandeling van een aanvraag of een bezwaarschrift. Zoals gezegd spant 
Defensie zich in om op tijd te antwoorden en daarmee het aantal uit te keren 
dwangsommen te beperken. Zorgvuldigheid gaat echter boven snelheid, 
vooral wanneer principiële vraagstukken met grote (financiële) gevolgen aan 
de orde zijn die overleg vragen met meerdere parijen, inclusief de bonden. 

Vraag 5
Kunt u de reactie op deze vragen wél tijdig insturen? 

Antwoord 5
Ja.
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